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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 2. juni 2008 

(Alm. del - spørgsmål nr. 345) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 345: 

  

”Ministeren bedes kommentere artiklerne af 26/5-08 fra TV2 Fyn: ”Fiskere frygter 

havbrug ved Romsø” og ”Havbrug ved Kerteminde er i strid med EU-lov”.” 

  

Svar: 

Det fremgår, at de to artikler vedrører et forestående projekt om etablering af et havbrug 

i Storebælt ud for Kerteminde. I begge artikler stilles der fra flere interessenters side 

spørgsmålstegn ved projektets forenelighed med EU-lovgivningen, og der udtrykkes 

bekymring for projektets implikationer for miljøet. 

 

Det kan indledningsvist oplyses, at der i medfør af lov om fiskeri og fiskeopdræt kræves 

særlig tilladelse til opdræt af fisk på dansk fiskeriterritorium.  

 

Fiskeridirektoratet har overfor mig oplyst, at direktoratet ikke har modtaget ansøgning 

om etablering af havbrug i det pågældende område i Storebælt. Jeg har derfor ikke 

mulighed for nærmere at kommentere den konkrete sag, som artiklerne handler om. 

 

Fiskeridirektoratet oplyser dog videre, at det i tilfælde af en ansøgning vil blive 

undersøgt, hvorvidt det pågældende anlægsprojekt forventes at påvirke det 

omkringliggende miljø i væsentlig grad. Såfremt der er tale om en påvirkning af et 

internationalt naturbeskyttelsesområde, vil der skulle gennemføres en 

miljøkonsekvensvurdering før en eventuel tilladelse kan gives.  
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